
BR.0002.13.2013 

 

PROTOKÓŁ NR XXXII/2013 

XXXII sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji,  

która odbyła się 30 grudnia 2013 r. w godz. 13
00

- 14
40

 

w auli Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu, przy ul. Kilińszczaków nr 59. 

 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności (załączniki 1 i 2) 

 

 

Porządek obrad  XXXII sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z XXVIII,  XXIX, XXX i XXXI sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie od 02.10.2013r. do 10.12.2013r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXVIII,  

XXIX oraz XXX sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu  

w Wałczu.  

a) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXVIII 

 oraz XXIX sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji 

Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

5. Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

6. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 11.10.2013 r. do 12.12.2013 r. 

a) przyjęcie informacji. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok. 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Przewodniczącego Zarządu 

Powiatu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały budżetowej.    

8.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Wałeckiego na lata 2014 -2031. 

a) przedstawienie projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej przez 

Przewodniczącego    Zarządu Powiatu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2014-2031. 
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9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/228/2006 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie  w Wałczu. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

b) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXI/158/2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

22 lutego 2013r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 roku. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

b) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

realizujących etat łączony w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Wałecki. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

b) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

b) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

c) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w 

Wałczu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu. 

15. Informacja Wojewody Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

a) przyjęcie informacji. 

16. Informacja Urzędu Skarbowego w Wałczu i Pile na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

a) przyjęcie informacji 

17. Informacja Starosty Wałeckiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

a) przyjęcie informacji. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych 

a) przyjęcie informacji. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań. 

20. Interpelacje oraz zapytania radnych 

21. Wnioski i oświadczenia radnych. 

22. Zakończenie sesji. 

 

 

 

Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XXXII sesji IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał Zarząd Powiatu, 



3 

 

radnych Rady Powiatu, Skarbnika Powiatu, radcę prawnego, zaproszonych gości oraz 

przedstawicieli mediów.  

 

 b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził quorum. Na stan 

ogólny 17 radnych obecnych 16 radnych, nieobecny Tadeusz Węgrzynowski Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego.  

Wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 

 

 c) przedstawienie porządku obrad,   

 

Porządek obrad XXXII sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na sesję, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż na pisemny wniosek Zarządu 

Powiatu w Wałczu, na podstawie §13 ust 11 Statutu Powiatu Wałeckiego, do porządku obrad 

sesji zostaną wprowadzone dodatkowe projekty uchwały, które zgodnie z § 47 ust. 1 pkt. 1 

Statutu, wniesione w tym trybie, nie wymagają opiniowania przez komisje stałe. Przypomniał, 

że zmiana porządku obrad w trybie  §13 ust. 11 Statutu nie wymaga przegłosowania.  

 

Wniosek Zarządu Powiatu wraz z projektem uchwały stanowi załącznik Nr 4 do protokołu 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgłosił następujące 

propozycje zmiany  do porządku obrad: 

a) wprowadzenie punktu pn. „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie  

Powiatu Wałeckiego na 2013 rok.” - jako punkt 15 porządku sesji; 

b) wprowadzenie punktu pn. „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  

Nr XIX/140/2012 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na 

lata 2013-2031” - jako punkt 16 porządku sesji; 

 

Pozostałe punkty otrzymują numerację kolejną.  

 

Wobec braku innych wniosków o wprowadzenie zmian w porządku obrad XXXII sesji 

Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

 

 

O godzinie 13
06

 obrady XXXII sesji opuściła na chwilę radna Danuta Kęsek, dlatego też nie 

brała udziału w głosowaniu nad przyjęciem protokołów z XXVIII, XXIX, XXX oraz XXXI sesji 

Rady Powiatu. 

 

 

 

 d) przyjęcie protokołu z XXVIII, XXIX, XXXX i XXXI sesji Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zaproponował, by głosowanie nad przyjęciem 

protokołu Nr XXVIII/2013 z obrad XXVIII sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła  

się w dniu 25 października 2013 r., protokołu Nr XXIX/ 2013 z obrad XXIX sesji Rady 
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Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu 11 listopada 2013 r., protokołu Nr XXX/2013 z 

obrad XXX sesji Rady Powiatu, która odbyła się w dniu 10 grudnia 2013 r. oraz protokołu Nr 

XXXI/ 2013 z obrad XXXI sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu 12 grudnia 

2013 r. odbyło się łącznie. 

 

Wobec braku zgłoszenia sprzeciwu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołów z XXVIII, XXIX, XXX i XXXI sesji Rady Powiatu. 

W wyniku głosowania protokoły zostały przyjęte jednogłośnie (udział w głosowaniu wzięło 15 

radnych). 

 

 

O godzinie 13
09

 na obrady XXXII sesji powróciła radna Danuta Kęsek. 

 

 

 

Ad. pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 02.10.2013 r.- 10.12.2013 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XXXII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

  

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się do Zarządu Powiatu z następującymi pytaniami: 

 czy kontrola zlecona, już dawno temu, przez Zarząd Powiatu we wszystkich 

placówkach oświatowych, dotycząca prawidłowości wykorzystania dotacji z budżetu 

powiatu, została już zakończona? Jeżeli tak, to jaki jest jej efekt? Jeżeli nie została 

jeszcze zakończona, to co stoi na przeszkodzie, by to uczynić?; 

 czy w związku z zamiarem zgłoszenia przez Zarząd Powiatu licznych autopoprawek 

do projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok, nie jest zasadnym zdjęcie  

z porządku obrad sesji punktu pn. „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Wałeckiego na 2014 rok.”, by Rada Powiatu, ten punkt, rozpatrzyła podczas 

sesji nadzwyczajnej w miesiącu styczniu 2014 roku? Dodał, iż przed sesją radni 

otrzymali informacje o autopoprawkach, jakie Zarząd Powiatu zamierza wnieść do 

projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok oraz projektu zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2014 -2031, wraz z w/w projektami 

uchwał, w treści których naniesiono  autopoprawki. Projekty przed i po wprowadzeniu 

autopoprawek znacząco się od siebie różnią; 

 zwrócił uwagę na fakt, że, wprowadzając autopoprawki do projektu budżetu Powiatu 

Wałeckiego na 2014r., planowana nadwyżka budżetu ulegnie zmniejszeniu do kwoty 

183.437zł, którą to planuje się przeznaczyć na spłatę rat pożyczek. Wobec 

powyższego  zapytał, czy dane jakie zostały przesłane do Ministerstwa Finansów, w 

związku z ubieganiem się, przez  Powiat Wałecki o uzyskanie pożyczki z budżetu 

państwa, są obecnie prawdziwe? Czy nie będzie konieczna nowelizacja uchwał Rady 

Powiatu przekazanych do Ministerstwa Finansów? 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się do Zarządu Powiatu z zapytaniem czy Rada Powiatu może podczas sesji 

rozpatrzyć punkt pn. „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego 

na 2014 rok.”, jeżeli Zarząd Powiatu wprowadza do treści projektu uchwały budżetowej na 

2014r szereg autopoprawek, a Regionalna Izba Obrachunkowa, przedstawiła swoją opinię do 
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pierwotnej treści uchwały budżetowej, w której zawarte były inne kwoty? Jego zdaniem Rada 

Powiatu nie może rozpatrzyć pkt 7 porządku obrad, gdyż opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej dotyczy projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok, w którym 

przedstawiono inne kwoty.  

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

O odpowiedź na pierwsze zadane przez radnego Marka Pawłowskiego pytanie poprosił 

Jerzego Goszczyńskiego Wicestarostę Wałeckiego. 

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki  

Poinformował, iż kontrola w niepublicznych placówkach oświatowych praktycznie dobiega 

końca. Obecnie trwają kosmetyczne prace nad przygotowaniem protokołu. Szacuje, że w 

styczniu 2014r. protokół zostanie zakończony i wówczas będzie dostępny dla wszystkich 

zainteresowanych. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

O udzielenie odpowiedzi na pozostałe pytania radnych poprosił Pawła Gwozdeckiego 

Skarbnika Powiatu. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zapytał czy nie powinno się raczej prowadzić dyskusji na temat projektu uchwały budżetowej 

na 2014 rok oraz projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na 

lata 2014 -2031 w punktach porządku obrad sesji poświeconym w/w zagadnieniom? 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż jemu jest to obojętne. Niemniej wydaje mu się, iż  poruszone przez niego 

oraz radnego Janusza Różańskiego kwestie związane są z pracą Zarządu Powiatu, bardzo 

intensywną w tym okresie sprawozdawczym. Wyjaśnił, iż  poruszone przez niego zagadnienia 

wynikają z wątpliwości, czy w kontekście zamiaru zgłoszenia przez Zarząd Powiatu licznych 

autopoprawek do projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok oraz projektu zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2014 -2031, nie byłoby 

zasadnym rozpatrzyć w/w podczas sesji nadzwyczajnej w miesiącu styczniu 2014 roku? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

Zwracając się do Przewodniczącego Rady Powiatu wyraził zdanie, iż nie ma potrzeby 

przekładania rozpatrzenia  punktów 7 i 8 porządku obrad sesji na obrady sesji nadzwyczajnej 

w miesiącu styczniu. Wyjaśnił, iż w punkcie 7 porządku obrad sesji  szczegółowo przedstawi 

projekt uchwały budżetowej na 2014 i będzie też w nim miejsce na dyskusję, podczas której 

wyjaśni wszelkie wątpliwości. Wobec powyższego proponuje, by Rada Powiatu rozpatrzyła 

projekt budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok oraz projekt zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2014 -2031 wraz z autopoprawkami jakie zamierza 

wnieść. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zadecydował o zamknięciu dyskusji na temat projektu uchwały budżetowej na 2014 rok  

jak i  projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2014 -

2031 w przedmiotowym punkcie porządku obrad. Postanowił, iż będzie ona kontynuowana  

w punktach porządku obrad sesji dotyczących w/w zagadnień. 
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a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku innych uwag do „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie  

02.10.2013 r.- 10.12.2013 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt.3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXVIII, 

XXIX oraz XXX sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu  

w Wałczu.  

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXVIII sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 25 października 2013r., XXIX sesji Rady Powiatu w Wałczu  

w dniu 15 listopada 2013r. oraz XXXX sesji Rady Powiatu w Wałczu  

w dniu 10 grudnia 2013 r. powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu, radni otrzymali  

w materiałach na XXXII sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie  

„Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXVIII, XXIX 

oraz XXX sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w 

Wałczu”.  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

Ad. pkt 4 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXVIII 

oraz XXIX sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji 

Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXVIII sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 25 października 2013r. oraz XXIX sesji Rady Powiatu w Wałczu w dniu 11 

listopada 2013r. powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu 

radni otrzymali w materiałach na XXXII sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 

  

Wobec braku uwag do „Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych 

podczas XXVIII oraz XXIX sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji 

Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu” Przewodniczący Rady Powiatu poddał niniejsze 

pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotowe sprawozdanie jednogłośnie. 
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Ad. pkt 5  

Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

 

Pisemne sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między 

sesjami radni otrzymali w materiałach na XXXII sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik  

nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Do powyższego nie wniesiono uwag. 

 

 

Ad. pkt 6 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 11.10.2013 r. do 12.12.2013 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XXXII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 a)  przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do „Informacji o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 

11.10.2013r. do 12.12.2013 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła „ Informację o pracy Rady Powiatu w Wałczu 

w okresie od 11.10.2013r. do 12.12.2013 r.” jednogłośnie bez uwag.  

 

 

Ad. pkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok. 

 

Uchwała Nr 243/97/2013 Zarządu Powiatu z dnia 14 listopada 2013 r. w sprawie projektu 

uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego na 2014 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 a)   przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Przewodniczącego Zarządu  

            Powiatu, 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Poinformował, iż m.in. w związku z otrzymaniem przez Powiat Wałecki pożyczki z budżetu 

państwa zaistniała konieczność dokonania zmian w treści projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok. Wobec powyższego zgłosił 

autopoprawkę o poniższej treści: 

w  § 1 zmienia się: 

- kwotę dochodów budżetu z 46.919.499zł na 48.951.498zł; 

- kwotę dochodów bieżących z 46.619.499zł na 48.651.498zł 

w  § 2 zmienia się: 

- kwotę wydatków budżetu z 45.251.062zł na 48.768.061zł; 

- kwotę wydatków bieżących z 44.951.062zł na 48.468.061zł. 

w § 3 zmienia się: 

- kwotę nadwyżki budżetu z 1.668.437zł na 183.437zł; 

- kwotę rat kredytów z 1.037.037zł na 0zł; 

- kwotę rat pożyczek z 631.400zł na 183.437zł. 

w § 4 zmienia się kwotę rozchodów budżetu z 1.668.437zł na 183.437zł. 
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w § 5 w związku ze zwiększeniem kwot wydatków budżetu zaistniała konieczność zmiany: 

   -  ogólnej kwoty rezerwy celowej z 170.000zł na 185.000zł, 

   - kwoty rezerwy celowej na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego  z 

95.000zł na 110.000zł. 

w § 7 zwrot „ZACIĄGNIĘTYCH” zastępuje się zwrotem „ZACIĄGANYCH”. 

w § 9 zmienia się: 

      - w pkt. 1 podpunkcie „b” kwotę dotacji celowych dla jednostek sektora finansów 

publicznych z 1.824.754zł na 2.824.754zł; 

- w punkcie 2 podpunkcie „a” kwotę donacji celowych dla jednostek spoza sektora 

finansów publicznych z 64.116zł na 92.116zł. 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Wyjaśnił, iż projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok 

ulega zmianie, w związku z otrzymaniem przez Powiat Wałecki pożyczki z budżetu państwa. 

Pierwszym sygnałem do tego, że projekt ten zostanie zmieniony, były uchwały Rady Powiatu 

podjęte podczas sesji nadzwyczajnych na początku grudnia br. Wówczas zostały 

wprowadzone zmiany do budżetu na 2013r., polegające na zwiększeniu rozchodów, po to by 

były one mniejsze w roku 2014. Po prostu awansem, w bieżącym roku zostały spłacone  raty 

kredytów i pożyczek na kwotę 1.485.000 zł i dlatego też o tę samą kwotę zmniejszone zostają 

rozchody roku 2014. Dzięki pokryciu w 2013 roku rat kapitałowych, przeznaczonych do 

spłaty w 2014 roku, uwolniono w budżecie 2014 roku kwotę, równą spłaconemu wcześniej 

kapitałowi, która pozwoli w 2014 roku pokryć ewentualne roszczenia z tytułu zwrotu opłat za 

wydane karty pojazdu. Powyższe zmiany zostały uzgodnione z Ministerstwem Finansów, 

które tak naprawdę je zasugerowało. Następnie wyjaśnił, iż kolejnym powodem, dla którego 

Zarząd Powiatu wprowadza autopoprawki do przedmiotowego projektu uchwały jest 

realizacja wieloletnich programów w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej pn. 

„Bezpośrednie wsparcie rozwoju szkół poprzez wdrożenie zmodernizowanego systemu 

doskonalenia nauczycieli w powiecie wałeckim” oraz w  Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie pn. „Druga szansa”, w związku z którymi zaistniała konieczność zwiększenia 

dochodów i wydatków budżetu. Ponadto w projekcie uchwały budżetowej na 2014r., w 

związku ze zwiększeniem kwot wydatków budżetu, zaistniała konieczność zmiany ogólnej 

kwoty rezerwy celowej oraz kwoty rezerwy celowej na realizację zadań z zakresu zarządzania 

kryzysowego. Pozostałe wprowadzane do projektu uchwały budżetowej na 2014 rok 

autopoprawki, wynikają z sugestii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie (RIO), 

przedstawionych w opinii tego organu o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego 

na 2014 r. Wobec powyższego uważa, iż wprowadzenie przez Zarząd Powiatu autopoprawek 

nie powinno rodzić ze strony RIO w Szczecinie negatywnych konsekwencji wobec Powiatu 

Wałeckiego. 

 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas odczytał Uchwałę Nr CXI.415.Z.2013 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 29 listopada 2013 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego 

na 2014 r.  

Powyższa opinia została załączona do materiałów na XXXII sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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 c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w        

      Wałczu, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek odczytał opinię 

Komisji do projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014  r. 

 

Wymieniona opinia została załączona do materiałów na XXXII sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 d) dyskusja, 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Zapowiedział, iż pragnie przedstawić Radzie Powiatu projekt uchwały budżetowej Powiatu 

Wałeckiego na 2014 rok. Projekt budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok jest nieco inny niż 

przyjęte budżety w latach poprzednich. Powiat realizuje „Program Naprawczy”, którego 

celem było uzyskanie pożyczki z budżetu państwa (umowa podpisana 20.12.2013r.). 

Polemikę może wywołać przekroczenie wskaźników określonych w art. 243 ustawy o 

finansach publicznych, których spełnienie od 2014 roku staje się obligatoryjne. Między 

innymi artykuł ten mówi o tym, że organ stanowiący Jednostki samorządu terytorialnego 

(JST) nie może uchwalić budżetu, którego realizacja spowoduje, że w roku budżetowym i 

każdym roku następującym po roku budżetowym, relacja łącznej kwoty przypadających w 

danym roku budżetowym spłat rat kredytów i pożyczek, o których jest mowa w art. 89 oraz w 

art. 90, wraz z należnymi w danym roku odsetkami od kredytów i pożyczek do planowanych 

dochodów ogółem budżetu, przekroczy średnią arytmetyczną z obliczonych dla ostatnich 

trzech lat relacji jej dochodów bieżących, powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku, a 

pomniejszonych o wydatki bieżące, do dochodów ogółem budżetu. W związku z tym, że 

powiat realizuje „Program Naprawczy” (uchwała Nr XXIX/217/2013 z dnia 15 listopada 

2013 roku) i otrzymał na ten cel pożyczkę z budżetu państwa nie obowiązują go wskaźniki 

określone w art. 243, co nie zwalnia Zarządu Powiatu z prowadzenia bardzo rozważnych i 

przemyślanych wydatków w budżecie powiatu. Dzięki temu sytuacja finansowa jednostki 

oraz zapewnienie bezpieczeństwa realizacji zadań ulegnie poprawie. Można powiedzieć, że 

projekt budżetu powiatu na 2014 rok współgra z programem naprawczym i otrzymaną 

pożyczką z budżetu państwa. Do opracowania projektu budżetu na 2014 rok przyjęto 

wskaźniki, takie jak: opłaty za media, dodatkowe wynagrodzenia roczne, odpis na Zakładowy 

Fundusz Świadczeń Socjalnych dla pracowników administracji i nauczycieli oraz nauczycieli 

emerytów. Natomiast za podstawę planowanych źródeł dochodu przyjęto: realizację 

dochodów za okres 9 miesięcy w 2013 roku oraz przewidywane wykonanie do końca roku, 

kwoty poszczególnych subwencji, wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych i 

prawnych, kwoty dotacji z zakresu administracji rządowej i zadań własnych powiatu oraz 

dotacji z zakresu zadań celowych powiatu.  

Dochody ogółem budżetu Powiatu Wałeckiego na rok 2014 zostały zaplanowane w kwocie 

48.951.498zł i w porównaniu do lat poprzednich uzyskują poziom roku 2011. Aby móc 

wyciągnąć wnioski co do trendu i możliwości finansowania wydatków powiatu należało 

dokonać podziału dochodów na bieżące i majątkowe i wskazać źródła w obrębie tych 

kategorii. Oznajmił, iż przygotował zestawienie dochodów powiatu w latach 2009-2014 

według rodzajów i źródeł ich pochodzenia, z którego wynika, jak już wcześniej wskazywał, iż 

dochody ogółem budżetu powiatu na rok 2014 zostały zaplanowane na poziomie roku 2011. 

Jedynie zdecydowanie zwiększyły się dochody bieżące i dochody własne. 

Największym źródłem dochodów powiatu są subwencje z budżetu państwa (oświatowa, 

równoważąca i wyrównawcza – 22.147.468zł, co daje, w przeliczeniu na procenty – 47,1% 
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dochodów ogółem). Z powyższego wynika, że największa część dochodów jest 

ewidencjonowana w dziale 758 – różne rozliczenia, w którym mieści się również subwencja 

ogólna. Kolejnym źródłem dochodu pod względem wielkości są dochody własne, które 

zaplanowane zostały na poziomie 17,8% dochodów ogółem. Dotacje celowe na zadania 

bieżące zaplanowane zostały na poziomie – 13,8% i w stosunku do roku 2013 nastąpił ich 

wyraźny spadek. Dobry poziom dochodów zapowiada się w grupie dochodów w dziale 

dotacji rozwojowych, na które zostały przyznane środki z Europejskiego Funduszu 

Społecznego, realizowanego w ramach Programu Kapitał Ludzki. Dwa kolejne projekty o 

wartości ponad 2 mln zł będą realizowane w tym dziale, w 2014 roku. Działem, który pod 

względem wielkości dochodów jest znaczący w dochodach ogólnych, jest dział 756 – 

dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem. W dziale tym największą część 

stanowią udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz prawnych, a także 

dochody własne z tyt. opłaty komunikacyjnej i inne pobierane ustawowo, co daje 15,4% 

dochodów ogółem. 

W miarę wysokie dochody zaplanowane zostały w dziale 700 - gospodarka mieszkaniowa, są 

one spowodowane przede wszystkim wpływami środków stanowiących refundację 

poniesionych wydatków inwestycyjnych. Wpływy z tytułu oddania w najem nieruchomości 

przez Starostwo Powiatowe oraz z 25 % udziału w dochodach Skarbu Państwa oszacowano 

na kwotę  1.547.985 mln zł.  

Znaczna część dochodów ewidencjonowana jest w działach 754 - bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona przeciwpożarowa, 851 – ochrona zdrowia oraz 853 - pozostałe zadania w zakresie 

polityki społecznej. W dziale 754 główne źródło dochodów stanowi dotacja celowa, 

otrzymana z budżetu państwa, na zadania bieżące z zakresu administracji rządowej oraz inne 

zadania zlecone ustawami, realizowane przez powiat – z przeznaczeniem na funkcjonowanie 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. W dziale 851 ewidencjonowana jest 

przede wszystkim dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na zadania bieżące z zakresu 

administracji rządowej oraz inne zadania zlecone ustawami realizowane przez powiat z 

przeznaczeniem na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne oraz świadczenia dla osób 

nieobjętych obowiązkiem ubezpieczenia zdrowotnego. Natomiast w dziale 853 na wysokość 

dochodów wpływ mają środki jakie powiat otrzymuje z Ministerstwa Pracy i Polityki 

Społecznej, przeznaczone na finansowanie kosztów wynagrodzeń i pochodnych pracowników 

Powiatowego Urzędu Pracy oraz środki z funduszy UE, przeznaczone na realizację 

programów. W dziale 852 na wysokość dochodów ma wpływ dotacja otrzymywana z budżetu 

państwa na funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej. 
Wydatki budżetu powiatu w projekcie budżetu 2014 roku ustala się  w wysokości 

48.768.061zł, w tym wydatki bieżące ustala się na poziomie 48.468.061zł, natomiast 

majątkowe na poziomie 300.000zł. 

Planowaną nadwyżkę ustala się na poziomie 183.437zł., która będzie przeznaczona na spłatę 

rat pożyczek. Również finansowanie zadań zaplanowane zostało poprzez wydatki bieżące jak 

i majątkowe (inwestycyjne). Wydatki bieżące tak zaprojektowano, aby spełnione zostały 

wymogi określone w art. 242 ustawy o finansach publicznych, czyli planowane wydatki 

bieżące nie przekraczają zaplanowanych dochodów bieżących.  Przypuszcza, iż mogą paść 

zarzuty, dotyczące niezaplanowania w projekcie budżetu na 2014 rok wydatków, które 

powinny być przeznaczone na realizację zadań obligatoryjnych, min. zadań związanych z 

ochroną środowiska, kulturą fizyczną, sportem i kulturą i ochroną dziedzictwa narodowego 

oraz braku wyraźnego powiązania wykorzystania tzw. wydatków obligatoryjnych. Taki zarzut 

przedstawiła Regionalna Izba Obrachunkowa, jak i służby finansowo – kontrolne Wojewody 

Zachodniopomorskiego. Wyjaśnienie w/w wątpliwości Zarząd Powiatu przedstawił 

Wojewodzie Zachodniopomorskiemu, Regionalnej Izbie Obrachunkowej i Ministrowi 
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Finansów. Wątpliwości wymienionych służb wzbudziła rezygnacja powiatu z wydatkowania 

środków w ramach działów:  900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 926  - 

kultura fizyczna i sport oraz ich ograniczenie  w dziale 921 – kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego. W otrzymanej opinii wyrażono obawę, że działanie takie może spowodować 

zaprzestanie wykonywania obligatoryjnych zadań jednostki, co stałoby w sprzeczności z 

obowiązującymi przepisami prawa. Należy stwierdzić, iż brak wydatków w działach 900 i 

926 nie oznacza zaprzestania realizacji obligatoryjnych zadań powiatu z zakresu ochrony 

środowiska oraz kultury fizycznej i sportu. Zadania te Powiat Wałecki realizuje głównie 

poprzez własne jednostki oświatowe, których finansowanie ewidencjonuje w ramach działu 

801 – oświata i wychowanie. W katalogu  finansowanych zadań rozumianych jako nakłady na 

ochronę środowiska zawartym w art. 400a ust. 1 Ustawy Prawo ochrony środowiska 

wymieniana jest: 

 edukacja ekologiczna oraz propagowanie działań proekologicznych i zasady 

zrównoważonego rozwoju (pkt 32),   

 wspomaganie wykorzystania lokalnych źródeł energii odnawialnej oraz wprowadzania 

bardziej przyjaznych dla środowiska nośników energii (pkt 22). 

W  Zespole Szkół nr 4 Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Wałczu funkcjonują 

kierunki kształcenia w zawodach: technik urządzeń i systemów energii odnawialnej, technik 

obsługi turystycznej i technik rolnik. Natomiast w Zespole Szkół Nr 2 – technik architektury 

krajobrazu. Program kształcenia powyższych kierunków  uwzględnia prowadzenie zajęć z 

zakresu ekologii i ochrony środowiska oraz wykorzystywania źródeł energii odnawialnej w 

rozszerzonym zakresie. Ponadto w ramach programów nauczania przedmiotów biologii i 

geografii  we wszystkich szkołach młodzież realizuje wiedzę z zakresu ochrony środowiska.  

W ramach planów pracy szkół młodzież angażuje się w akcjach regionalnych i 

ogólnopolskich na rzecz ochrony środowiska. Jednostki oświatowe wykonują również 

zadania związane z kulturą fizyczną i sportem. W tym zakresie prowadzone są rozgrywki na 

szczeblu powiatowym w ramach „Igrzysk Młodzieży Szkolnej”, „Gimnazjady” i 

„Licealiady”. W skład Zespołu Szkół nr 1 w Wałczu wchodzi Liceum Ogólnokształcące i 

Szkoła Mistrzostwa Sportowego, zaś w Zespole Szkół Nr 2 funkcjonują klasy sportowe. 

Szkoły te, specjalizują się w sportach wodnych (kajakarstwo, wioślarstwo) i piłce nożnej. 

Młodzież wszystkich szkół Powiatu Wałeckiego ma możliwość uczestniczenia w zajęciach 

pozalekcyjnych, o charakterze rekreacyjnym i sportowym. W zakresie kultury wydatki uległy 

jedynie ograniczeniu ponieważ powiat pozostawił finansowanie Powiatowej Biblioteki 

Publicznej w rozdziale 92116, która realizuje gro zadań z zakresu kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego. Powyższe wyjaśnienia zostały przyjęte zarówno przez Wojewodę 

zachodniopomorskiego jak i Ministerstwo Finansów.  

Podsumowując wskazał, że dochody budżetu na 2014 rok, zostały zaplanowane w wysokości 

48.951.498zł, a wydatki w kwocie 48.768.061zł. Budżet powiatu zamknie się nadwyżką w 

kwocie 183.437zł, przeznaczoną na pokrycie różnicy miedzy przychodami, a rozchodami. 

Wynik finansowy jest ściśle powiązany z przyjętymi założeniami do prognozowanych 

dochodów i wydatków, natomiast po stronie rozchodów w planowanym okresie przyjęto 

przepływy związane ze spłatą rat kapitałowych zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 

183.437zł. Następnie przyznał, iż zdaje sobie sprawę z faktu, że budżet powiatu na 2014 rok 

nie jest doskonały. Głównie ze względu na niską kwotę dochodów i wydatków majątkowych 

tj. 300.000 zł, które zostaną przeznaczone na realizację zadań inwestycyjnych, jakie wystąpią 

w 2014 roku, a których nie ma pokazanych w projekcie budżetu powiatu na 2014 rok. Jeżeli 

chodzi o realizację zadań bieżących i wydatków bieżących wyjaśnił, iż dzięki otrzymanej z 

budżetu państwa pożyczce nie będą zagrożone. Dodał, iż w 2013 roku do Ministerstwa 

Finansów o udzielenie pożyczki z budżetu państwa wnioski składało kilkanaście JST. W 

pierwszym półroczu 2013r. pożyczkę otrzymały trzy JST, natomiast w drugim półroczu 
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jedynie Powiat Wałecki. Na 30 mln zł puli środków Ministerstwa Finansów, Powiat Wałecki 

otrzymał połowę powyższej tj. 15.167.194 zł. Wydatkowanie udzielonej powiatowi pożyczki 

z budżetu państwa będzie skrupulatnie kontrolowane. Do końca roku Powiat Wałecki, ze 

środków finansowych uzyskanej pożyczki, musi spłacić zobowiązania. Dlatego też Skarbnik 

Powiatu oraz pracownicy Wydziału Finansowego Starostwa Powiatowego bardzo 

intensywnie pracują. Podejrzewa, że już za ok. dwa tygodnie Powiat Wałecki będzie 

kontrolowany przez Urząd Kontroli Skarbowej, pod kątem zgodności przeznaczenia środków 

finansowych pożyczki z budżetu państwa z zawartą na nią umową. Na zakończenie dodał, że 

jeżeli radni będą chcieli uzyskać bardziej szczegółowe informacje na temat budżetu powiatu, 

udzieli ich Skarbnik Powiatu. 
 
Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż przeczytał w prasie lokalnej życzenia Świąteczno-Noworoczne składane  przez 

Starostę Wałeckiego Bogdana Wankiewicza mieszkańcom powiatu, w których pan Starosta 

życzy „odwagi by marzyć oraz siły i wytrwałości, by te marzenia spełnić”. Wyraził zdanie, że 

podobne życzenia przydadzą się także, ogólnie mówiąc, budżetowi Powiatu Wałeckiego na 

2014 rok. Na pewno potrzebna będzie odwaga i optymizm. Zaplanowano budżet ze 183.437zł 

nadwyżki, czyli praktycznie budżet zrównoważony, z wydatkami bieżącymi w kwocie 

niecałych 49 mln zł. Budżet, który patrząc chociażby na promocję powiatu, nie jest do końca 

wiarygodny, ponieważ nie przewidziano na nią żadnych środków finansowych,  a wiadomym 

jest, że wystąpią wydatki z tytułu kosztów stałych, wynikających z zapisów niedawno 

zaktualizowanego Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego. Pan Starosta 

wyjaśnił w swoim wystąpieniu wątpliwości dotyczące braku zaplanowania w budżecie 

powiatu na 2014r. wydatków na kulturę fizyczną i sport oraz gospodarkę komunalną i 

ochronę środowiska. Zaplanowano budżet, który został zaakceptowany przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową, pomimo przekroczenia wskaźników, o których, jak Pan Starosta wcześniej 

informował, mowa w ustawie o finansach publicznych, tylko dlatego, ponieważ Powiat 

Wałecki objęty jest „Programem Naprawczym” i otrzymał pożyczkę z budżetu państwa. 

Wyraził zdanie, że potrzeba  dużo optymizmu, by przyjąć, że taki budżet wystarczy na 

zaspokojenie podstawowych potrzeb powiatu. Na pewno też jest konieczna siła i wytrwałość, 

bo budżet jest w sumie „smutny”, a nawet „ponury”, obarczony niespłaconymi jeszcze 

kredytami z 2008 roku z Nordea Bank w kwocie ponad 10 mln zł, i z 2012 roku z banku PKO 

BP w kwocie również ponad 10 mln zł, oraz dwiema pożyczkami z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska w kwocie ok. 1.500.000zł i otrzymaną, w ostatnich dniach, pożyczką z 

budżetu państwa, w kwocie ponad 15 mln zł, pomimo, że jej spłata rozpocznie się dopiero od 

2015 roku. Reasumując, oznajmił, iż bez siły, wytrwałości i wyrzeczeń trudno przyjąć, że taki 

budżet będzie możliwy do zrealizowania. Ze względu na fakt, że taka, a nie inna propozycja 

budżetu powiatu na 2014 rok wynika z obecnej sytuacji powiatu, że jest to budżet 

przetrwania, że na pewno nie zadawala on zarówno kierownictwa Starostwa Powiatowego, 

jak i  każdego radnego Rady Powiatu, przyjmując wyjaśnienia, przedstawione przez Starostę 

Wałeckiego oraz bardzo konkretne wyjaśnienia przedstawione przez Skarbnika Powiatu radni 

Klubu Radnych Rady Powiatu w Wałczu „Wspólny Powiat” nie będą przeciwni jego 

uchwaleniu. Niemniej radni Klubu zastrzegają, że w przyszłości będą przeciwni  

ewentualnym jego korektom, zmniejszającym  i tak bardzo niską kwotę nadwyżki budżetu. 

Następnie  zwracając się do Starosty Wałeckiego Bogdana Wankiewicza oznajmił, iż ma 

odwagę marzyć, by w 2014 roku nie powtórzyła się sytuacja, podobna do realizacji budżetu 

2013 roku, który także planowany był ze skromną nadwyżką, i jeszcze długo, chociażby 

zgodnie z informacją Zarządu Powiatu z jego wykonania za pierwsze półrocze, był 

realizowany zgodnie z planem, po czym raptownie nastąpił krach i wszystkie złe sytuacje z 
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niego wynikające. Oświadczył, iż życzy wszystkim radnym oraz Zarządowi Powiatu, by 

wystarczyło siły i wytrwałości,  do spełnienia tego skromnego marzenia. 

Wracając do tematu uzyskania przez powiat pożyczki z budżetu państwa, zwrócił się do 

Zarządu Powiatu z prośbą o przekazanie do wiadomości radnych Rady Powiatu umowy 

zaciągnięcia przez Powiat Wałecki pożyczki z budżetu państwa, by radni mogli zapoznać się 

z jej treścią.  

Następnie poinformował, iż pragnie w przedmiotowym punkcie porządku obrad sesji odnieść 

się również do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2014-2031. Oświadczył, iż w dalszym ciągu uważa, 

że zapisy zawarte w wieloletniej prognozie finansowej wskazują, że ten kto tworzy 

kilkunastoletnie prognozy finansowe JST powinien być wróżką, a nie księgowym. Chyba nikt 

nie myśli, że dane przewidujące, co będzie się działo z finansami powiatu w 2031 roku, będą 

dzisiaj wiarygodne. Na zakończenie dodał, iż oprócz przedstawionego przez niego stanowiska 

Klubu Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat”  zapewne niektórzy jego członkowie będą 

chcieli zadać jeszcze kilka pytań. 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się do Zarządu Powiatu z następującymi zapytaniami: 

1) na co planuje się wydatkować kwotę 300.000 zł wydatków majątkowych? Czy kwota 

ta nie stanowi swego rodzaju rezerwy?; 

2) zauważył, iż w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2014r. wydatki w dziale 921 pn. 

„Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” na funkcjonowanie Powiatowej 

Biblioteki Publicznej zaplanowano kwotę 146 500 zł, tj. o ok. 25% niższą w stosunku 

do planu budżetu na 2013r. Czy  kwota ta  jest wystarczająca do pokrycia 

wynagrodzeń za pracę osób zatrudnionych w Powiatowej Bibliotece Publicznej oraz 

do poszerzania księgozbioru? Wyraził pogląd, że powyższe jest wynikiem 

niefortunnej decyzji, której Klub Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” był 

przeciwny tj. przejęcia przez Powiat Wałecki od samorządu Województwa 

Zachodniopomorskiego Biblioteki Pedagogicznej i utworzenia Powiatowej Biblioteki 

Publicznej; 

3) czy kwota subwencji oświatowej została prawidłowo wyliczona? Czy nie będzie miała 

miejsca, podobnie jak w roku bieżącym, sytuacja, gdzie Ministerstwo Edukacji 

Narodowej  pomniejszyło kwotę planowanej subwencji oświatowej o ok. 900.000 zł?; 

4) czy uda się uzyskać zaplanowaną w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2014r. kwotę 

300.000 zł z wpływów z tytułu sprzedaży działek usytuowanych przy al. Zdobywców 

Wału Pomorskiego? Zauważył, że Miasto Wałcz ma duże problemy ze sprzedażą 

nieruchomości gruntowych, dlatego też domniema, że Powiatowi Wałeckiemu 

również nie uda się łatwo sprzedać działek; 

5) poprosił o wyjaśnienie wskazówki Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

przedstawionej na stronie 3 opinii RIO o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej 

Powiatu Wałeckiego na 2014r., dotyczącej 500,00 zł; 

6) zwrócił uwagę na wartość wskaźników zadłużenia oznajmiając, iż wskaźnik 

zadłużenia do dochodów ogółem na koniec roku 2014 będzie wynosił ok. 79%,  

w 2015 roku ok. 73%, dopiero w roku 2019, jeżeli budżet będzie wykonywany 

zgodnie z przyjętymi założeniami, wartość wskaźnika obniży się do ok. 52%. Wyraził 

pogląd, iż wartość wskaźnika zadłużenia ok. 80% będzie plasowała Powiat Wałecki 

na pierwszym miejscu pod względem zadłużenia powiatów w skali całego kraju. 

Następnie zwrócił uwagę,  na fakt wskazania przez RIO w swojej opinii na stronie 4, 

niespełnienia wskaźników określonych w art. 243 ustawy o finansach publicznych dla 
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lat 2014-2028. Wobec powyższego poprosił o ustosunkowanie się do wniesionej 

uwagi Składu Orzekającego. 

Na zakończenie zwracając się do Starosty Wałeckiego Bogdana Wankiewicza powiedział,  

iż żałuje, że radni nie otrzymali wcześniej materiałów dotyczących informacji  

o autopoprawkach, jakie Zarząd Powiatu zamierza wnieść do projektu budżetu Powiatu 

Wałeckiego na 2014 rok oraz projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Wałeckiego na lata 2014 -2031 wraz z treścią w/w projektów uchwał, lecz  przedłożono im je 

przed sesją. Jeżeli umowa o udzieleniu pożyczki z budżetu państwa została podpisana 20 

grudnia br., to materiały, o których wyżej wspomniał, jak i umowę zaciągnięcia przez Powiat 

Wałecki pożyczki z budżetu państwa, Zarząd Powiatu mógł radnym przedłożyć kilka dni 

przed sesją. Radni na dzień dzisiejszy nie wiedzą jakie uwarunkowania zawarte są w w/w 

umowie m.in od kiedy ma nastąpić spłata rat tej pożyczki, czy wszystkie zobowiązania muszą 

zostać spłacone jeszcze w 2013 roku, czy też niektóre można spłacić w 2014 roku?  

Podkreślił, iż radni chcieliby posiadać takie informacje, gdyż oddziałują one bezpośrednio na 

kształt budżetu powiatu. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Wyjaśnił, iż Zarząd Powiatu nie ma przed radnymi żadnych tajemnic. Po podpisaniu umowy 

radni mogli przyjść do Starostwa Powiatowego i się z nią zapoznać. Przyznał, iż Zarząd 

Powiatu oraz Skarbnik Powiatu byli bardzo zapracowani i nawet nie pomyślano o tym, by 

wysłać kopie umowy do każdego radnego. Pracowano bardzo intensywnie, należało 

utrzymywać ciągły kontakt z Ministerstwem Finansów oraz innymi instytucjami, gdyż do 

jutra (31.12.2013r.) powiat, środkami finansowymi z pożyczki (ok. 15mln zł), musi spłacić 

swoje zobowiązania. Dodał, iż Skarbnik Powiatu pracuje nawet popołudniami i często też w 

nocy, by wszystkie zadania jak najlepiej wykonać. Podkreślił, iż Zarząd Powiatu jest otwarty 

na udzielenie wyjaśnień, radni mogą śmiało przyjść do Biura Rady i przestudiować 

dokument, a nawet, jak jest taka potrzeba, Skarbnik Powiatu udzieli im dokładnych 

wyjaśnień. Oświadczył, iż nie widzi żadnego problemu, by tak właśnie się stało. Następnie 

zwrócił się do radnego Janusza Różańskiego z zapytaniem, czy na zadane pytania pragnie 

uzyskać od razu odpowiedź, czy też może mu być ona udzielona w późniejszym terminie, w 

formie pisemnej? 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż odpowiedź może mu zostać udzielona pisemnie.  

 

Tadeusz Łożecki – Członek Zarządu Powiatu 

Oznajmił, iż zebrani wysłuchali opinie kolegów radnych o budżecie Powiatu Wałeckiego na 

2014 r., które przedstawiały go jako „smutny”, „nierealny”, „przykry” dla mieszkańców. 

Jakoby winni długu Powiatu Wałeckiego zostali wskazani,  natomiast on chciałby zauważyć, 

iż koledzy radni opozycji powinni „uderzyć się w piersi”, gdyż może nie głosowali za 

zaciąganiem przez  powiat kredytów, natomiast za realizacją poszczególnych inwestycji tak. 

Uściślił, iż jednym z komponentów inwestycji są środki finansowe pochodzące z 

zaciągniętych kredytów czy pożyczek. Wyraził zdanie, że radni opozycji powinni mieć 

świadomość powyższego. Przypomniał, iż finansowanie inwestycji pochodziło w 60 % ze 

środków finansowych z pożyczki. Zaznaczył, iż radni opozycji zawsze głosowali „za” 

inwestycjami, dlatego też powinni mieć świadomość, że do zadłużenia powiatu również się 

przyczynili. Przyznał, iż nie chciałby dłużej kontynuować tego wątku, lecz tak rzeczywiście 

było. Jeżeli chodzi o budżet Powiatu Wałeckiego na 2014 rok wyraził pogląd, iż należałoby 

na niego spojrzeć trochę inaczej. W budżecie powiatu może bezpośrednio tego „nie widać”, 

ale projekty, o których informował na wstępie Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz 
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wprowadzają dodatkowe środki finansowe, m.in. Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna 

realizuje program pn. „Bezpośrednie wsparcie rozwoju szkół poprzez wdrożenie 

zmodernizowanego systemu doskonalenia nauczycieli w powiecie wałeckim”, Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie program pn. „Druga szansa”, z kolei Zespół Szkół Nr 3 program 

pn. „Najlepszy w zawodzie”, opiewający na kwotę ok. 1.000.300 zł. Nie wspomniano o 

„Platformie Szkolnictwa Zawodowego”, projekcie dotyczącym modernizacji oferty 

kształcenia zawodowego poprzez powiązanie go z potrzebami lokalnego rynku pracy, który 

będzie służył jednostkom oświatowym całego powiatu, a nie tylko szkołom 

ponadgimnazjalnym. Ponadto podkreślił, iż Powiatowy Urząd Pracy w Wałczu realizuje wiele 

projektów. Wobec powyższego nie można powiedzieć, że budżet powiatu na  2014 rok jest 

„smutny”. Pomimo, że w budżecie powiatu „nie widać” środków finansowych na realizację 

w/w programów (programy realizowane bez udziału środków własnych budżetu) powiat, 

poprzez ich realizację, w dalszym ciągu będzie się rozwijał. Zarząd Powiatu dąży m.in. do 

tego, by w momencie braku środków finansowych na przeprowadzenie dużych inwestycji, 

wspierać rozwój powiatu, poprzez wspieranie poszczególnych jednostek organizacyjnych 

powiatu np. w niewielkie kwoty środków finansowych niezbędne na wkład własny. 

Powtórzył, iż budżet Powiatu Wałeckiego nie jest „przykry”, być może „w liczbach jest mało 

atrakcyjny”, porównując go do planów budżetu z lat poprzednich, gdzie na prowadzenie 

inwestycji przeznaczało się po 12 mln zł rocznie. Obecnie Powiatu Wałeckiego na powyższe 

działania nie stać. Niemniej ma nadzieję, że prognozy długoterminowe się nie sprawdzą i że 

wszyscy inaczej spojrzą na budżet powiatu, który jeszcze miesiąc temu był zły, a dzisiaj jest 

już znacznie lepszy, a uważa, że za dwa lata będzie zupełnie optymistyczny. Tego właśnie 

wszystkim życzy. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zwracając się do Starosty Wałeckiego wyjaśnił, iż składając prośbę o udostępnienie radnym 

Rady Powiatu umowy zaciągnięcia przez Powiat Wałecki pożyczki z budżetu państwa, nie 

kierował jej w formie zarzutu. Wyjaśnił, iż kilka dni przed sesją odbył rozmowę telefoniczną 

ze Skarbnikiem Powiatu, podczas której ten informował go, że ma dużo pracy. Wobec 

powyższego zasugerował, by umowa została radnym przedłożona na dzisiejszą sesję. 

Następnie nawiązał do wypowiedzi Tadeusza Łożeckiego Członka Zarządu Powiatu, 

wyjaśniając, iż budżet Powiatu Wałeckiego na 2014 rok jest „smutny” z wielu względów. 

Chociażby z faktu, iż nie przewiduje się w nim dotowania organizacji pozarządowych, 

wydatków na promocję powiatu, praktycznie nie będzie się prowadziło inwestycji, natomiast 

zadania z zakresu kultury, sportu i ochrony środowiska, będą realizowane w obrębie innych 

działów budżetowych. Ktoś mógłby zarzucić, dlaczego wcześniej nie wprowadzono takich 

rozwiązań. Dlatego też uważa, że nie powinno się wywoływać tematów, które nie powinny 

być omawiane podczas tej sesji, jak prowadzenie inwestycji. Podkreślił, że zawsze głosował 

„za” inwestycjami i jeszcze raz tak samo by uczynił. Natomiast główny jego zarzut dotyczący 

zadłużenia powiatu, związany jest z zaciąganiem przez powiat kredytów, rzekomo na cele 

inwestycyjne, które nie zostały w całości na nie wydatkowane. A konkretnie chodzi o kwotę 6 

mln zł, która miała być przekazana na pokrycie kosztów prowadzenia inwestycji, lecz tak się 

nie stało. Jeżeli z tych 6 mln zł,  nie „przejedzonoby” większości środków finansowych, to 

zapewne powiat uniknąłby zapaści finansowej, jaka miała miejsce jesienią bieżącego roku. 

Cieszy się, że Tadeusz Łożecki Członek Zarządu Powiatu  potwierdził, iż budżetowi powiatu 

na 2014 rok potrzebny jest optymizm. Radni Klubu Radnych Rady Powiatu „Wspólny 

Powiat” głosując „za” podjęciem uchwały budżetowej powiatu na 2014 r. nie dość, że 

wyrażają swój optymizm, ale i wierzą, że  Zarząd Powiatu w 2014 roku nie będzie miał takich 

problemów jak w roku bieżącym. 
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Zapewnił, że wszystkie zadania nałożone na powiat przez ustawodawcę zostaną w 2014 roku 

zrealizowane. Budżet Powiatu Wałeckiego na 2014 rok został tak skonstruowany, że nie ma 

możliwości, by te zadania nie zostały zrealizowane.  Jeżeli chodzi o inwestycje, oznajmił, że 

wykraczają poza obowiązkowy zakres zadań powiatu. Oznajmił, iż  Powiat Wałecki w 2014 

roku również będzie realizował inwestycje, o czym wspomniał już w swojej wypowiedzi 

Tadeusz Łożecki Członek Zarządu Powiatu. Dodał, iż z jego wyliczeń wynika, że będą one 

opiewały na kwotę ponad 5 mln zł. „Daj Boże by inne samorządy dysponowały takimi 

środkami”. Na zakończenie napomknął, że Zarząd Powiatu w 2014 roku planuje zrealizować  

jeszcze jedną inwestycję, o której nie chce na razie mówić, gdyż aktualnie oczekuje na 

konkretne decyzje. Zaapelował o optymistyczne spojrzenie na projekt budżetu powiatu na 

2014 r. Zapewnił, iż Zarząd Powiatu będzie właściwie realizował budżet Powiatu Wałeckiego 

na 2014 rok. Przypomniał, że budżet ten będzie pod ścisłym nadzorem Ministerstwa 

Finansów. 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Ad vocem wypowiedzi Tadeusza Łożeckiego Członka Zarządu Powiatu oświadczył, iż 

zachował się nie w porządku  względem opozycji mówiąc, że ta głosowała „za” inwestycjami. 

Podkreślił, iż nie wszyscy radni opozycji głosowali jednogłośnie „za” inwestycjami. Dodał, iż 

nie chce powiedzieć, że Zarząd Powiatu działał rozrzutnie, czy niegospodarnie i tego nie 

uczyni. Niemniej apeluje, by radni szanowali się wzajemnie. Przypomniał, że wielokrotnie 

był przeciwny realizacji wielu inwestycji, dlatego też prosi o to, by to uszanować. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Wyraził zdanie, że niepotrzebnie wprowadzony został taki smutny, ponury, mało 

optymistyczny nastrój. Uważa, że warto by było powiedzieć również o tych dobrych stronach 

tego budżetu, o jego „konsekwencjach”, którymi są liczne, realizowane przez kilka lat, 

inwestycje. Pragnie przypomnieć wszystkim zebranym, że powiat uzyskuje niższe od gmin 

dochody. W głównej mierze dochodami powiatu są subwencje, które można wydatkować 

jedynie na zadania, na jakie je udzielono. Dlatego też, sztuką było przeprowadzenie przez 

powiat tylu inwestycji, pomimo jego słabej sytuacji finansowej. Należy z pokorą przyjąć taki 

kształt budżetu i cieszyć się, że udało się „spiąć” budżet, oczywiście dzięki uzyskaniu 

pożyczki z budżetu państwa. Dlatego, też proponuje i prosi zarazem, żeby wprowadzić do 

dyskusji więcej optymizmu, by przekaz dla społeczeństwa był bardziej pozytywny. Wyraził 

pogląd, iż z tego, że udało się  że budżet „spiąć” trzeba się cieszyć, a nie smucić. 

 

Jerzy Goszczyński -Wicestarosta Wałecki 

Oświadczył, iż ten trudny budżet będzie realizowała Rada Powiatu. Natomiast nie będzie on 

miał żadnego wpływu na mieszkańców powiatu, gdyż nic na tym nie ucierpią. Rada Powiatu 

nie podniesie podatków, nie obciąży dodatkowo mieszkańców powiatu zobowiązaniami, 

które będą musieli spłacić. Rada Powiatu pozostawia przy tym wysokim stopniu zadłużenia 

właśnie inwestycje, od których radny Janusz Różański  się dystansuje, co go bardzo dziwi. 

Zobowiązania finansowe zostaną spłacone, a inwestycje które udało się zrealizować 

pozostaną. I właśnie z tego względu powinno się być większymi optymistami. Oświadczył, że 

gdyby miał głosować ponownie nad inwestycjami, to na pewno głosowałby tak samo, by 

zostały zrealizowane. Przypomniał, że już kiedyś podkreślał fakt, że inwestycji dla powiatu 

jest za mało,  powinno ich być o wiele więcej. Dlatego też należy się zmierzyć z budżetem 

 i dokonywać różnych działań by go poprawiać, natomiast musi się również inwestować, bo 

inaczej to wszystko nie ma sensu 
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Dodał „taka jest nasza rola”. 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zwracając się do Jerzego Goszczyńskiego Wicestarosty Wałeckiego oznajmił,  iż w swojej 

wypowiedzi wskazał, że mieszkańcy powiatu nie ucierpią, z powodu trudnego budżetu 

powiatu na 2014r. Dodał, iż nie chce mówić o tych 250 nauczycielach, którzy będą stratni w 

wyniku podjęcia przez Radę Powiatu, podczas jednej z sesji nadzwyczajnych uchwały  

Nr XXIX/ 215 /2013 w sprawie ustalenia „Regulaminu określającego wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych 

przez Powiat Wałecki dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 

pracy, szczegółowe warunki obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia”. Zaproponował, 

by nie prowadzić już w tej kwestii dyskusji, gdyż zarówno znajdą się argumenty  

jak i kontrargumenty. 

 

 e) podjęcie uchwały budżetowej.    

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie wraz z wniesionymi przez Zarząd Powiatu autopoprawkami. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 225 /2013 w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014 rok.  

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

Podziękował radnym za jednogłośne podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego na 

2014 r. Zauważył, iż w dyskusji padło wiele głosów, które jak uważa, że wynikały z troski o 

Powiat Wałecki, o jego budżet oraz mieszkańców. Właściwie jednostka samorządu 

terytorialnego, jakim jest powiat stara się realizować zadania, które są również związane ze 

społecznością lokalną, ponieważ granice powiatu zlokalizowane są w obrębie lokalnym, a nie 

regionalnym. Dlatego też każde zadanie, które uda się zrealizować jest bardzo ważne również 

dla mieszkańców powiatu, którzy dzięki nim mogą z łatwością załatwiać swoje sprawy w 

urzędzie, jakim jest Starostwo Powiatowe, ale również korzystać z dóbr, pozyskiwanych 

dzięki realizacji przez powiat inwestycji. Oznajmił, iż bardzo się cieszy z podjęcia przez Radę 

Powiatu uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego na 2014 r. Przyznał, że budżet na 2014r. 

jest trudny, niemniej wiele zadań ważnych dla mieszkańców Powiatu Wałeckiego będzie 

realizowanych. 

 

 

Ad. pkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2014-2031. 

 

Uchwała Nr 244/97/2013 Zarządu Powiatu z dnia 14 listopada 2013 r. w sprawie projektu 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu wałeckiego na lata 2014-2031 r.  stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 
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a) przedstawienie wieloletniej prognozy finansowej przez Przewodniczącego     

    Zarządu  Powiatu, 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował, iż pragnie zgłosić autopoprawki do przedmiotowego projektu uchwały, gdyż 

w związku z wprowadzonymi do projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2014r. 

autopoprawkami zmianie ulegają również treści załączników do wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2014-2031. Zmiany dotyczą dochodów, wydatków, 

rozchodów budżetu oraz przedsięwzięć WPF. 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas odczytał Uchwałę Nr CXI.416.Z.2013 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 2 grudnia 2013 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały Rady Powiatu w Wałczu  

o wieloletniej prognozie finansowej na lata 2014-2031.  

Powyższa opinia została załączona do materiałów na XXXII sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

 c)  przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu                              

      w Wałczu 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek odczytał opinię 

Komisji dotyczącą projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2014-2031. 

 

Wymieniona opinia została załączona do materiałów na XXXII sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

       d)  dyskusja, 

 

Głosu w dyskusji nie zabierano. 

 

       e) podjecie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie wraz z wniesionymi przez Zarząd Powiatu autopoprawkami. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 226 /2013  

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego  

na lata 2014-2031. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił pięciominutową przerwę od 14
10

  do 14
15

. 

 

Po przerwie o godzinie 14
15

 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XXXII sesji Rady 

Powiatu w Wałczu. 
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Ad. pkt 9 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/228/2006 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie  w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach 

dodatkowych na XXXII sesję Rady Powiatu.  

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu  

18 grudnia 2013 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 227 /2013  

zmieniającą uchwałę Nr XXVII/228/2006 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28 czerwca 2006 

r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 10 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXI/158/2013 z dnia 22 lutego 2013 r.  

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 roku. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na 

XXXII sesje Rady Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu  

18 grudnia 2013 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXII/ 228 /2013 

zmieniającą uchwałę Nr XXI/158/2013 z dnia 22 lutego 2013 r. w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2013 roku. 
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Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem  stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 

 

 

Ad. pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

realizujących etat łączony w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Wałecki. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na  

XXXII sesję Rady Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu  

18 grudnia 2013 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 229 /2013  

w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących etat 

łączony w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na 

XXXII sesję Rady Powiatu.  

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu  

27 listopada 2013 r. 

 

b) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

 

Zastępujący Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego Wiktor Kwaśniewski 

poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na 

posiedzeniu w dniu 27 listopada 2013 r. 
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c) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 230 /2014  

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na 

XXXII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 231 /2013  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na 

XXXII  sesję Rady Powiatu.  

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż w planie kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2014 zaplanowano na miesiąc luty 

kontrolę dotyczącą prawidłowości wykorzystania dotacji przesz niepubliczne placówki 

oświatowe. Wobec powyższego zwrócił się z zapytaniem do Wicestarosty Waleckiego 

Jerzego Goszczyńskiego czy protokół z aktualnie prowadzonej, zleconej przez Zarząd 

Powiatu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji z budżetu powiatu dla niepublicznych 

placówek oświatowych o uprawnieniach szkół publicznych, będzie zakończony w styczniu 

2014r.? Jeżeli nie, wówczas trzeba będzie przesunąć w planie pracy Komisji Rewizyjnej 

kontrolę na inny termin.  

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki 

Odpowiedział, że w styczniu 2014 roku protokół będzie zakończony. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Dodał, że bardzo o to prosi. 
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Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 232 /2013  

w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 15 

Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2013 r.   

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w dniu 23 grudnia 

2013r. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Do przedmiotowego projektu uchwały zgłosił autopoprawkę dotyczącą zmniejszenia 

wydatków w dziale 926 rozdziale 92195 §283 o kwotę 10 tys. zł i jednoczesnego 

zwiększenia, o tą samą kwotę, wydatków w dziale 801 rozdziale 80120  §226. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

W związku z przyznaniem z budżetu powiatu dotacji z Powiatowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych na wydatki inwestycyjne dla 107 Szpitala Wojskowego w kwocie 

117 tys. zł oraz Gminy Wałcz w kwocie 113 tys. zł zapytał na co, te jednostki przeznaczą 

powyższe kwoty? Następnie oznajmił, iż swego czasu Rada Powiatu była informowana o 

zakończeniu pierwszego etapu realizacji inwestycji pn. „ Usprawnienie zarządzania energią 

poprzez termodernizację i zmianę sposobu użytkowania budynku po byłym Szpitalu 

Powiatowym na cele administracyjne Powiatu Wałeckiego”, natomiast przedmiotowym 

projektem uchwały zwiększa się wydatki budżetu na sfinansowanie prac dodatkowych, które 

wystąpiły podczas realizacji inwestycji w budynku byłego Szpitala Powiatowego. Wobec 

powyższego  zapytał, jakie prace dodatkowe są wykonywane i czy ich przeprowadzenie 

związane jest z zarzutami projektanta, dotyczącymi zakresu i jakości robót budowlanych, 

jakie projektant, z tego co wie, zgłosił.  Zwrócił się również do Zarządu Powiatu z prośbą o 

przekazanie do wiadomości Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu odpowiedzi na 

zarzuty projektanta, dotyczące jakości robót budowlanych, prowadzonych w budynku byłego 

Szpitala Powiatowego w Wałczu, w związku z realizacją  inwestycji pn. „ Usprawnienie 

zarządzania energią poprzez termodernizację i zmianę sposobu użytkowania budynku po 

byłym Szpitalu Powiatowym na cele administracyjne Powiatu Wałeckiego – etap I”. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Jeżeli chodzi o przyznanie z budżetu powiatu dotacji z Powiatowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych  w kwocie 230.420zł poinformował, iż z tej kwoty dofinansowany 

zostanie zakup, przez Gminę Wałcz, autobusu do przewozu dzieci, przystosowany również do 

przewozu dzieci  niepełnosprawnych (dofinansowanie w 50%) oraz remont ciągów 

komunikacyjnych czy windy w 107 Szpitalu Wojskowym. Dodał, iż 107 Szpital Wojskowy w 

Wałczu co roku, za pośrednictwem powiatu wnioskuje do PFRON o pozyskanie dodatkowych 

środków finansowych. Wyjaśnił, iż powiat jest swego rodzaju przekaźnikiem środków 
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finansowych z PFRON, natomiast beneficjentami są w/w podmioty. Na zakończenie odniósł 

się do ostatniej poruszonej przez radnego Marka Pawłowskiego kwestii, dotyczącej 

zwiększenia wydatków na prowadzenie dodatkowych robót budowlanych w związku z 

realizacją inwestycji w budynku byłego Szpitala Powiatowego informując, że w uzasadnieniu 

do przedmiotowego projektu uchwały wystąpił błąd. Zwiększa się wydatki w dziale 70005 o 

kwotę 27.293zł, lecz z przeznaczeniem na finansowanie prac dodatkowych, które wystąpiły 

podczas realizacji inwestycji w budynku Przychodni Rejonowej w Wałczu, a nie jak zapisano 

w budynku byłego Szpitala Powiatowego w Wałczu. Za omyłkę przeprosił.   

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Oświadczył, iż podtrzymuje swoją prośbę odnośnie przekazania do wiadomości Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu odpowiedzi na zarzuty projektanta. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował, iż w kwestii inwestycji dotyczącej budynku byłego Szpitala Powiatowego  w 

Wałczu wypowie się Sekretarz Powiatu Zbigniew Wolny, który pilotuje te sprawy.   

 

Zbigniew Wolny – Sekretarz Powiatu 

Potwierdził, że do Starostwa Powiatowego wpłynęło pismo projektanta, zawierające 

zastrzeżenia do zakresu i jakości robót budowlanych przeprowadzonych w budynku byłego 

Szpitala Powiatowego w Wałczu. Zapewnił, iż zostanie udzielona odpowiedź na piśmie, a 

główną osobą, która jej udzieli będzie pani inspektor nadzoru, która miała za zadanie 

prowadzić inwestycje zgodnie z projektem.  

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 233 /2013  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2013 r.  

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt 16 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIX/140/2012 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2013-2031. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w dniu 23 grudnia 

2013r. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXII/ 234 /2013 

zmieniającą uchwałę Nr XIX/140/2012 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28 grudnia 2012 r. 

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na 

lata 2013-2031. 
 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad. pkt 17 

Informacja Wojewody Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na XXXII sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 27  do protokołu. 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Wojewody 

Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

Ad. pkt 18 

Informacja Urzędu Skarbowego w Wałczu i Pile na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na XXXII sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 28 do protokołu. 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Urzędu Skarbowego w 

Wałczu i Pile na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

Ad. pkt 19 

Informacja Starosty Wałeckiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na XXXII sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Janusz Różański –Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż w prasie lokalnej ukazały się informacje dotyczące złożenia rezygnacji 

przez Panią Renatę Piasecką ze stanowiska dyrektora Zespołu Szkół Nr 2 w Wałczu. 

Powodem powyższego, prawdopodobnie było prowadzenie przez panią dyrektor działalności 

gospodarczej. W związku z powyższym zwrócił się z zapytaniem do Starosty Wałeckiego jak 

to się stało, że przez kilka lat Starosta Wałecki i jego pracownicy nie zauważyli, analizując 

oświadczenia majątkowe, że dyrektor Renata Piasecka prowadziła działalność gospodarczą?  

Następnie zwrócił się z zapytaniem do Tadeusza Łożeckiego Członka Zarządu Powiatu, co 

miał na myśli wypowiadając się w prasie lokalnej, odnośnie złożenia rezygnacji przez Panią 

dyrektor Renatę Piasecką, że: „Ta sprawa ma drugie dno”? 
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Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Wyjaśnił, iż każda osoba składająca oświadczenie majątkowe jest odpowiedzialna za swoje 

czyny i umieszcza w nim dane, które uważa za właściwe. Pani Renata Piasecka uznała, że 

oświadczenie jakie złożyła jest właściwe. Wyjaśnił, iż Województwo Zachodniopomorskie 

zostało wytypowane do  kontroli, realizowanej przez służby centralne. W wyniku kontroli, 

wykryto, że pani Renata Piasecka dyrektor ZS Nr 2 w Wałczu prowadzi działalność 

gospodarczą. Oznajmił, iż nie widzi żadnych uchybień ze strony powiatu.  

 

Janusz Różański –Radny Rady Powiatu 

Zapytał czy pani Piasecka w minionych latach wykazywała dochody z prowadzonej 

działalności gospodarczej? Jeżeli tak, to jak „służby” Starosty Wałeckiego przeoczyły ten 

temat? 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Oznajmił, iż zapewne radnemu Januszowi Różańskiemu chodziło o to, czy pani Piasecka 

wykazywała w oświadczeniach majątkowych dochody z prowadzonej działalności 

gospodarczej. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Odpowiedział, że pani Piasecka na pewno wykazywała w oświadczeniu majątkowym 

wszystkie uzyskane dochody.  

 

Janusz Różański –Radny Rady Powiatu 

Zapytał, czy dane zawarte w oświadczeniu majątkowym pani dyrektor Piaseckiej, nie dały do 

myślenia, że jako dyrektor szkoły nie może prowadzić działalności gospodarczej? 

Podsumował, iż nie będzie tego komentował. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Jeszcze raz powtórzył, iż osoby składają oświadczenie majątkowe na własną 

odpowiedzialność, dobrze wiedząc, co im wolno, a czego nie. 

 

Janusz Różański –Radny Rady Powiatu 

Zauważył, że informacje wykryto po analizie … 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Przerwał wypowiedź radnemu Januszowi Różańskiemu, mówiąc, że już wystarczy. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o składane oświadczenia, analizuje się je pod kątem prawidłowości 

wprowadzenia danych w poszczególnych punktach. 

 

Tadeusz Łożecki  -Członek Zarządu Powiatu 

Ad vocem pytania radnego Janusza Różańskiego odpowiedział, iż złożenie przez panią 

Renatę Piasecką rezygnacji ze stanowiska dyrektora bardzo go zaskoczyło, ponieważ po 

sześciu, czy siedmiu latach bycia przez nią dyrektorem, okazało się, że coś jest nie tak. 

Dlatego też, zapytany ad hoc tak odpowiedział. 
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Wyraził zdanie, że pani Piasecka była nieświadoma tego, że pełniąc stanowisko dyrektora 

szkoły nie może prowadzić jednocześnie działalności gospodarczej. Oznajmił, że nie watro 

roztrząsać tej sprawy, gdyż pani Renata Piasecka poniosła już bardzo duże konsekwencje. 

Dlatego też apeluje o zakończenie tej dyskusji.  

 

 a) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Starosty Wałeckiego 

na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

Ad. pkt 20 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na XXXII sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 30  do protokołu. 

 

a) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Przewodniczącego 

Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

Ad. pkt 21 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż w materiałach na XXXII sesję 

Rady Powiatu przedłożono radnym odpowiedzi Zarządu Powiatu  na: 

  wniosek radnego Marka Pawłowskiego złożony w okresie międzysesyjnym w dniu  

11 października 2013r.; stanowi załącznik nr 31 do protokołu; 

 zapytanie oraz wnioski radnego Janusza Różańskiego złożone podczas XXVIII sesji 

Rady Powiatu w dniu 25 października 2013r.; stanowią kolejno  załącznik nr 32 oraz 

nr 33 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy radni, którym udzielono odpowiedzi na złożone 

wnioski są z nich usatysfakcjonowani?  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 
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Ad. pkt 22 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

  

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Poinformował, iż Powiat Wałecki przekazał gminom wszystkie środki finansowe, które były 

im należne. W związku z tym żadna z gmin nie powinna  rościć z tego tytułu pretensji. Dodał, 

iż najsmutniejsze jest to, że gminy nie do końca wiedzą ile środków finansowych powinny 

otrzymać i wnoszą pisemne uwagi. Oznajmił, iż ma nadzieję, że gdy gminy jeszcze raz 

dokonają stosownych obliczeń, okaże się, iż otrzymały właściwe, należne im kwoty środków 

finansowych.   

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, czy wypowiedź pana Starosty dotyczyła rozliczenia projektu  

pn. „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Powiatu 

Wałeckiego”? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Przytaknął. 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zapytał czy powiat wypłaci również odsetki? 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Oświadczył, że ten temat został już zakończony. Następnie zwrócił się do radnego Janusza 

Różańskiego z zapytaniem czy jest radnym Rady Powiatu w Wałczu, czy też radnym Rady 

Miejskiej Wałcz? 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, że jest mieszkańcem Wałcza oraz radnym Rady Powiatu w Wałczu dodając, iż 

Przewodniczący Rady Powiatu powinien o tym wiedzieć. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Oznajmił, że jako radny Rady Powiatu w Wałczu przede wszystkim powinien dbać o interesy 

powiatu. 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, że prawo jest prawem, na którym, jak widzi, Przewodniczący Rady Powiatu 

się nie zna. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odrzekł, iż wie, że radny Janusz Różański się na prawie zna. Po czym dodał, że prawo 

dopuszcza niepłacenia odsetek. 
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Ad. pkt 23 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Poinformował, iż przed zamknięciem obrad XXXII sesji Rady Powiatu chciałby wszystkich 

zebranych zaprosić na toast Noworoczny. Podziękował, w szczególności mediom za 

uczestnictwo w obradach sesji Rady Powiatu. Wyraził nadzieje, że w przyszłym roku prasa 

oraz telewizja lokalna będzie przedstawiała Powiat Walecki w pozytywnym świetle. 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Bogdan Białas  zamknął 

XXXII sesję Rady Powiatu o godzinie 14
40

. 

 

 

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                     Przewodniczący Rady Powiatu 

    Rady Powiatu  
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